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PROTOKÓŁ NR XXII/2008 

z XXII sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy dnia 17 listopada  2008 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do 9
50

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych podczas otwarci sesji było 15 radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk    - Przewodniczący  Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Bożena Przybyła   - Przewodnicząca Komisji OZKiS 

12. Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

14. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     15 Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Agnieszka Leszczyk  - Referent UG 

5. Ludmiła Wypych   - Referent UG 

6. Krystyna Miśkiewicz  - Radna Powiatu Wieluńskiego  

7. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

8.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

9.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

10.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

11.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

12.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

13.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

14.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

15.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 

16.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

17. Jarosław Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 
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Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XXII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas  

b)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas. 

c) wyrażenia  zgody na nabycie nieruchomości nr 520  położonej w Toporowie. 

6. Przyjęcie informacji dotyczącej stawek podatku rolnego na 2009 rok. 

7. Przyjęcie informacji dotyczącej stawek podatku leśnego na 2009 rok. 

8. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie obrad  XXII sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

Przebieg obrad 

 

Punkt 1 

 

Otwarcie XXII  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący  Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, sołtysów, Panią 

sołtys oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 13 

radnych, co stanowi kworum, przy którym może obradować i podejmować 

uchwały Rada Gminy.   

 

Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poinformował Radnych 

o wprowadzeniu zmian do porządku obrad  w Punkcie 5, podpunkcie „b” 

wycofuje się zapis zmian w budżecie gminy a wprowadza się uchwałę  

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta  przyjmowanej jako podstawę do 

obniżenia podatku rolnego na 2009 rok. W związku z tym z porządku obrad 

wycofuje się punkt 6 oraz zmienia się kolejność pozostałych punktów porządku. 

Ponieważ nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad poddany 

został on pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
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Punkt 3 

 

Przyjęcie protokołu XXI  sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie.  

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia 

30 października  2008r. do dnia 17 listopada 2008r., które stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez 

Wójta informacji. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Teresa Nowak  Skarbnik Gminy 

i powiedziała, że uchwał była omawiana na poszczególnych posiedzeniach 

Komisji, przez kolejne trzy dni, jednak w ostatniej chwili powstały zmiany 

w związku z tym omówiła szczegółowo przygotowany projekt uchwały. 

- Dział 010 Rolnictwo i Łowiectwo zmniejsza się 5.300 zł a zwiększa się dział 

750 z przeznaczeniem na wykonacie folderu Gminy Wierzchlas 5.300 zł . 

- Dział 400 Wytwarzanie i zaopatrzenie w energie, gaz i wodę zmniejsza się 

40.000 zł z zakupu inwestycyjnego (samochodu), a środki te pozostawiają 

w tym samym dziale i przeznacza się je na inne cele w tym 1.210 zł na 

zapłacenie inwentaryzacji sieci wodociągowej w Kochlewie., a pozostałe środki 

przekazane zostają na bieżące utrzymanie hydroforni na terenie gminy 

Wierzchlas, Dział 600 Transport i Łączność Wierzchlas ul. Polna zmniejsza się 

5.800 zł, Dział 900 zmniejsza się 22.500 zł w tym budowa oświetlenia ulicznego 

Kamion I, 10.500 zł pozostaje z inwestycji Kamion II oraz bieżącego 

utrzymania oświetlenia zmniejszamy 6.000 zł. Razem zmniejszenia 22.500 zł  

i przeznacza się na nowe zadanie inwestycyjne budowa linii oświetlenia 

ulicznego w Kamionie przy moście. 

Powstaje również nowe zadanie „Przyjazna i nowoczesna  Szkoła”  

w Wierzchlesie. Na wykonanie studium wykonalności przeznacza się 2.000 zł  

z bieżącego utrzymania szkół. Nadmieniła, że nie będzie  budowana bieżnia 

przy boisku w Wierzchlesie , w związku z tym wycofuje się zaplanowane środki 

z tej inwestycji. 



4 

 

Radny Józef Krzeszowski - powiedział, że podjęta była decyzja dotyczącą 

budowy przy boisku Orlik-2012 bieżnia i skocznia w dal, a rozbieg miął być 

wykonany ze sztucznej nawierzchni i zapytał dlaczego wycofujemy się z tego 

zadania? 

Sekretarz wyjaśnił, że typowy projekt boiska „Orlik – 2012 nie przewidywał 

lokowania skoczni. Żeby tam umiejscowić ta skocznie zwróciliśmy się do 

Ministerstwa z zapytaniem  czy dopuszczają taką możliwość i niestety udzielili 

nam negatywnej odpowiedzi. Dlatego jest taka propozycja aby wykonać boisko, 

a miejsce na skocznie i tak pozostaje  więc wykona się ja w przyszłym roku. 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poprosił Skarbnik 

Gminy o odczytanie projektu uchwały Nr XXII/122/2008 w/w  sprawie. 

Następnie Uchwała podana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

b) obniżenia ceny skupu żyta  przyjmowanej jako podstawę do obniżenia 

podatku rolnego na 2009 rok 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ludmiła Wypych i powiedział, że temat ten 

był analizowany na poszczególnych posiedzeniach Komisji, jednak nie zostało 

wypracowane jednolite stanowisko w sprawie ustalenia stawki podatku rolnego 

na 2009 rok. Wszystkie Komisje były za obniżeniem podatku ale nie określiły 

jednolitej stawki i tak: Komisja Oświaty zaproponowała stawkę 50 zł za kwintal, 

Komisja Rewizyjna postanowiła utrzymać w  obecnej wysokości tj. 47 zł za 

kwintal, a Komisja Rewizyjna zaproponował obniżyć do 45 zł za kwintal. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, ze radni powinni zadawać sobie 

sprawę , ze obniżając podatki tracimy podwójnie bowiem mamy mniejsze 

wpływy do budżetu oraz otrzymujemy mniejszą subwencję,  dlatego zwrócił się 

do radnych o wypowiedź w tym temacie. 

Ogłoszono 5 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poddał pod głosowanie wniosek 

Komisji Rolnictwa , która zaproponowała najniższą stawkę podatku rolnego 

tj. 45 zł za kwintal. 

Za było 5 Radnych , przeciw było 10 radnych. W związku z tym wniosek upadł. 

Następnie pod głodowanie Przewodniczący poddał wniosek Komisji 

Rewizyjnej, która proponował utrzymanie stawek podatku w dotychczasowej 

wysokości. 

Za było 12 radnych, przeciw był 1 radny i 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

Rada Gminy większością głosów utrzymała stawkę podatku rolnego na 2009 rok 

w wysokości 47 zł za kwintal.  

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poprosił Ludmiłe 

Wypych o odczytanie projektu uchwały Nr XXII/123/2008 w/w  sprawie. 

Następnie  Uchwała podana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
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c) wyrażenia  zgody na nabycie nieruchomości nr 520  położonej 

w Toporowie. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk 

i powiedział, że podczas posiedzeń Komisji na których przedstawiane były 

mapy oraz po zaciągnięciu opinii Starostwa Powiatowego w Wieluniu, 

działka która gmina chce nabyć od Pana Krzysztofa Kurpeta nie jest działka 

zewnętrzna od strony drogi, ponieważ jest tam jeszcze fragment działki 

użytkowanej kiedyś przez Pana Walentego Stasiaka, wobec którego toczy się 

obecnie sprawa sądzie o zasiedzenie i nabycie jej przez Gminę, dlatego 

wewnętrzna działka należy do Pana Kurpeta. 

Radny Jerzy Cieślak  powiedział, że na Komisji Rolnictwa była propozycja, 

aby  negocjować sprzedaż przez Pana Kurpeta wraz z tą działką przy szkole, 

drugiej działki położonej koło Kościoła w Toporowie.  

Sekretarz nadmienił, że rozmawiał z Panem Kurpetem w dniu w którym 

składał wniosek o sprzedaż działki 520  i proponował mu sprzedaż tej 

działki, on jednak stwierdził, ze na chwilę obecna nie jest zainteresowany 

sprzedaż działki przed Kościołem. 

Przewodniczący Artur Piosczek powiedział, ze skoro stanowiska Komisji są 

zbieżne, w związku z tym należy odłożyć temat na następne posiedzenia 

Komisji i przeprowadzić negocjacje z Panem Kurpetem odnośnie sprzedaży 

obu działek.  

W tym temacie nie została podjęta uchwała.  

 

Punkt 6 

Przyjęcie informacji dotyczącej stawek podatku leśnego na 2009 rok.  

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ludmiła Wypych, która powiedział, że 

wszystkie komisje jednogłośnie przyjęły stawkę podatku leśnego na 2009 rok 

według stawki ogłoszonej w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 20 października 2008 roku.  

Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.   

 

 

Punkt 7 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

1) Na sesję przybyli mieszkańcy Strug i złożyli wniosek dotyczący dokończenia 

odcina 500 metrów drogi w Strugach. Obecnie wysypane jest ten odcinek 

tłuczniem dlatego zwrócili się z gorącą prośbą o wykonanie tam nawierzchni 

asfaltowej.  Mieszkańcy mają trudności z poruszaniem się . 

Dlatego proszą o pozytywne  rozpatrzenie wniosku. 

Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 
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2) Radny Jacek Młynarczyk  zaproponował radnym sfinansowanie przygotowania 

monografii Gminy Wierzchlas. Spora część gmin z powiatu wieluńskiego ma 

już przygotowana taką monografie. Jest to spory wydatek ale można go rozłożyć 

na okres ok. 2 lat.   koszt ok. 100.000 zł . 

Radny wnioskował aby tym tematem zająć się już na najbliższych posiedzeniach 

Komisji i zapoznać się z monografią jednej z gmin. Temat wart jest poświęcenia 

z powodu poznania historii naszej gminy i przeprowadzenie gruntownych 

badań. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jest to bardzo interesująca 

i zasadna spraw więc jeżeli będzie tylko zgoda Rady gminy to 

wygospodarowane zostaną środki. 

Sekretazr Gminy nadmienił, ze prowadził rozmowy w tej sprawie z Dyrektorem 

Ziemi Wieluńskiej Panem Książkiem  odnośnie  opracowania monografii koszt 

nie koniecznie jest tak duży, ale należy przygotować przetarg na to zadanie 

i wówczas się okaże.   

 

3) Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek  zainterpelowało zmianę 

usytuowania znaków:  zakaz zatrzymywania się i postoju, w miejscowości 

Mierzyce, powiedział, że łuk  na drodze powiatowej jest bardzo szeroki, ponadto 

dalej na odcinku umieszczenia znaku znajduje się sklep, a dalej ograniczenie do 

40km/h. W związku z tym  Przewodniczący stwierdził, że postawienie znaku na 

tym odcinku mija się z celem i zdaniem mieszkańców obustronne chodniki 

i szerokość jezdni pozwalająca bezpieczne zatrzymywanie się pojazdów. 

 

4) Pan Majewski mieszkaniec Strug wnioskował o przedłużenie i wcześniejsze 

zapalanie się lam oświetlenia ulicznego w miejscowości Strugi.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że należy w tej sprawie złożyć 

wniosek mieszkańców dotyczący wcześniejszego się zapalania lam na drogach.  

 

5) Sołtys wsi Jajczaki Zbigniew Wołowiec również  wnioskował o dokończenie 

budowy odcinka 500 metrowego w Strugach oraz wykonie chodnika wzdłuż 

drogi powiatowej w Jajczakach.  

 

6) Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak zapytał Wójta czy na ulicy 

Wiśniowej w Wierzchlesie zostanie wykonany w przyszłym roku odcinek drogi 

asfaltowej. 

Wójt wyjaśnił, że dziś został przedłożony projekt budżetu Przewodniczącemu 

Rady Gminy, a następnie przekazany zostanie Radnym, którzy zapoznają się z 

jego treścią oraz będą go analizować na posiedzeniach komisji. Uchwalony 

zostanie na jednej z sesji to co radni uznają za najpotrzebniejsze do wykonania 

na terenie gminy, a nie koniecznie będzie tak jak Wójt zaproponował.  
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7) Sołtys wsi Wierzchlas B Wiesław Kapica wnioskował o zainteresowanie się 

i pomocą w  likwidacji  plagi lisów pojawiających się na terenie naszej gminy i 

wchodzących na posesje, co staje się bardzo niebezpieczne dla mieszkańców.  

Wójt wyjaśnił, że wniosek sołtysa zostaje przyjęty do protokołu sesji i na 

podstawie tego wniosku zostaniem rozesłana informacja do kół łowieckich, że 

pojawił się taki problem. Pojawiające się duże pogłowie lisa spowodowane jest 

rozrzucana szczepionką dla lisów na wściekliznę, a wścieklizna jest jedyną 

naturalnym sposobem zwalczania lisa, bowiem nie ma wyższej rangi 

drapieżnika od lisa. Wścieklizna w sposób naturalny je eliminowała. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powiedział, że dzięki szczepionce 

lisy sa zdrowe i nie powstawało zagrożenie wścieklizna. 

Wścieklizna w sposób naturalny eliminowała pogłowie lisów, ale stawało się to 

również niebezpieczne dla ludzi. Jednak w tym przypadku jest to rola kół 

łowieckich które powinny prowadzić regularny odstrzał lisów. 

 

8) Wyrażenie zgody na poszerzenie drogi Krzeczów – Toporów.  

Sekretarz poinformował radnych , ze w ramach zaplanowanego  zadania „szlak 

bursztynowy” koordynowanego przez powiat wieluński drogi Krzeczów – 

Toporów, w tym przypadku konieczne jest poszerzenie  tej drogi dlatego zwrócił 

się do Rady Gminy o wyrażenie zgody na  jej poszerzenie i wytyczenie przez 

geodetów. Większość właścicieli działek przekaże część działek nieodpłatnie na 

rzecz gminy, jednak mogą się pojawić problemy z przekazaniem darowizną w 

kilku przypadkach, ale cały czas będą prowadzone negocjacje 

z tymi właścicielami. Koszt poszerzenia drogi wynosić będzie ok. 15.000 zł. 

Wójt serdecznie podziękował sołtysów wsi Toporów Jerzemu Cieślakowi za 

zaangażowanie i przeprowadzenie rozmów z każdym z właścicieli odnośnie 

przekazania gruntów. 

Rada Gminy wyraziła jednogłośnie zgodę na poszerzenie drogi Krzeczów –

Toporów. 

Radny Józef Krzeszowski – powiedział, że stanowisko Komisji Rewizyjnej 

było inne niż zostało podjęte na dzisiejszej sesji, i zdaniem radnego nie ma 

potrzeby poszarzania tej drogi ponieważ parametry, które posiada wystarczą do 

wykonania i należy się nad tym tematem jeszcze raz zastanowić. Nie ma 

potrzeby wykonywania tak szerokiej drogi jak to jest w zamyśle projektanta. 

Wójt wyjaśnił, że droga ta na odcinku 30 działek ma szerokość 2,80 – 3,00 , 

a będzie ona miała 4 metrową nawierzchnię asfaltową. W związku z tym jak 

będą przekazywane te działki to niech spełniają one właściwe parametry czyli 

będzie droga o szerokości 4 metrów po każdej ze stron 1 metr pobocza   oraz po 

2 metry rowów po każdej ze stron z zewnętrzną skarpą. Dlatego potrzebne jest 

10 metrów szerokości. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że skoro powstały rozbieżne 

stanowiska radnych dlatego przedmiotowy wniosek poddał pod głosowanie. 
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Radna Maria Smolarek Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, że na 

komisji wnioskowano aby w temacie przekazania działek darowizną wykazał się 

sołtys i aby wszystkie działki przylegające do drogi przekazali nieodpłatnie. 

Wójt powiedział, że jest to bardzo duże zadania którego wartość wynosi  

ok.. 3-4 mln. zł i będzie to zadnie dotowane z Unii Europejskiej w 50 %. Należy 

podjąć konkretną i ostateczną decyzję ponieważ jak nie będzie wykonany 

podział  na poszerzenie tej drogi to wówczas upada całe zadanie jakim jest szlak 

bursztynowy. 

Przewodniczący poddał pod głosownie wniosek o  poszerzenie drogi Krzeczów– 

Toporów i rozpoczęcie prac przez geodetów za było 14 radnych, jeden radny 

wstrzymał się od głosu.  

Rada Gminy większością głosów wyraziła zgodę na poszerzenie drogi 

Krzeczów Toporów.   

 

Punkt 8 

 

Zakończenie obrad  XXII sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 9
50

. 
 


